

断块油气田

(双月刊·1994年创刊)

2010年第17卷第5期

(总第101期)

2010年9月25日出版

(公开发行)

主管单位 中国石油化工集团公司
主办单位 中原石油勘探局
主 编 孔凡群
常务副主编 王寿平 焦大庆
副 主 编 陈万江
责任编辑 王淑玉
英文编辑 姬美兰
技术编辑 崔 鸣
编辑出版 《断块油气田》期刊社
国内发行 河南省邮政局
邮发代号 36-351
国外发行 中国国际图书贸易总公司
北京 399 信箱 邮编 100044
国际标准连续出版物号
ISSN 1005-8907
国内标准连续出版物号
CN 41-1219/TE
广告经营许可证号
4109004000001
定 价 国内 10 元/册 60 元/年
国外 10 美元/册 60 美元/年
地 址 河南省濮阳市中原路 157 号
邮 编 457001
电 话 (0393)4820093
传 真 (0393)4824957
网 址 www.dkyqt.com
E-mail dkyqt@vip.163.com
印 刷 郑州豫兴印刷有限公司

目 次

地质勘探

- 顺托果勒西区良里塔格组沉积相及储层特征 朱 峰, 樊太亮, 高志前 (521)
任丘古潜山油田的发现与地质特点 杨克绳 (525)
陆梁油田白垩系低阻油层的地球化学识别 刘 卉, 陈世加, 路俊刚, 等 (529)
三肇凹陷扶杨油层成藏要素空间匹配与油分布关系 付 广, 刘雪雪 (533)
车西洼陷低渗透储层孔隙结构特征及物性 万 涛, 蒋有录, 林会喜, 等 (537)
鄂尔多斯盆地中、南部古岩溶发育差异性分析 苏中堂, 陈洪德, 赵俊兴, 等 (542)
低渗透密火山岩气藏微孔喉特征 孙军昌, 郭和坤, 刘 卫, 等 (548)
尕斯库勒 E₃¹ 油藏Ⅲ5 小层孔隙度分布结构特征 谢 爽, 董 伟, 李国艳, 等 (553)
歧口凹陷浅层油气成藏规律再认识 周立宏, 肖敦清, 李洪香 (557)
神经网络法地震反演应用及效果 周 杰 (560)

开发工程

- 水平井精细地质建模及数值模拟技术研究 白军辉 (563)
水平井蒸汽吞吐三维静态温度分布计算模型 孙国宝, 盖平原, 刘慧卿 (566)
礁滩相碳酸盐岩气藏气层下限标准研究 新秀菊, 姜怡伟, 刘志远, 等 (571)
应用人工神经网络方法预测气井积液 荣国华, 何顺利, 舒绍屹, 等 (575)
低渗透压敏油藏极限注采井距研究 陈民锋, 姜汉桥, 郑 伟, 等 (579)
采油速度对油水界面上升和底水锥进的影响 张学磊, 李传亮, 樊 茹 (583)
一种新型弹性水驱体积波及系数的推导及应用 黄 郑, 张建光, 姚光庆, 等 (586)
超小井距在复杂断块油藏后期注水开发中的应用 路永萍, 王学立, 范卫红, 等 (589)
注采比与产水率的关系研究 彭得兵, 唐 海, 朱健辉, 等 (593)
樊 151 块低渗透滩坝砂油藏注水技术 王福勇, 吴晓东 (596)
文留油田低渗透砂岩裂缝储层压力敏感性研究 冯红霞, 黄新文, 陈军斌, 等 (599)
叠置水平井开发潜山油藏数值模拟研究与实践 周万山 (602)
高含蜡原油生产中析蜡和熔蜡规律实验研究 王 宏, 杨胜来, 牛彩云, 等 (605)

钻采工艺

- 各向异性地层定向井井壁坍塌压力计算方法 谭 强, 邓金根, 张 勇, 等 (608)
G43 断块油藏整体压裂技术研究与应用 李勇明, 赵金洲, 岳迎春, 等 (611)
双效防磨技术在川西深井的应用 董 波, 杨 健, 蒋 斌 (614)
压裂过程中多裂缝产生因素分析及处理措施 钟安海 (617)
敏感性稠油油藏工艺技术研究 彭洪军 (621)
海上油田聚合物驱降压增注技术 张 波, 由 庆, 张 健, 等 (624)
提高采收率技术的应用状况及发展趋势 王友启, 周 梅, 聂 俊 (628)

测井测试

- 泵抽式电缆地层测试关键点及曲线优化新方法 孟悦新, 李相方, 杜 辉, 等 (632)
测井资料在江陵凹陷烃源岩评价中的应用 何希鹏, 张 青 (637)
北部湾盆地涠西南凹陷低阻油层成因分析 王瑞丽, 孙万华, 邹明生, 等 (642)
电动机输出扭矩在线检测仪的研制与应用 熊建华, 王明才, 冯恩山, 等 (646)

信息简讯

- 《断块油气田》2011 年征订启事 (552) 《中外能源》2011 年征订启事 (582) 欢迎订阅 2011 年《油气地质与采收率》(620)

CONTENTS

FAULT-BLOCK OIL & GAS FIELD

(Bimonthly Started in 1994)

Vol. 17 No. 5

(Total No. 101)

Published on 25 Sept. 2010

Responsible Institution:

China Petrochemical
Corporation

Sponsor:

Zhongyuan Petroleum
Exploration Bureau

Chief Editor:

Kong Fanqun

Vice-standing Chief Editor:

Wang Shouping Jiao Daqing

Vice Chief Editor:

Chen Wanjiang

Publisher:

Periodical Agency of Fault-
Block Oil & Gas Field

Address:

No.157, Zhongyuan Road,
Puyang, Henan

Postcode: 457001

Tel: 86-393-4820093

Fax: 86-393-4824957

http://www.dkyqt.com

E-mail: dkyqt@vip.163.com

Domestic Distributor:

Post Office of Henan Province

Overseas Distributor:

China International Book
Trading Corporation, P. O.
Box 399, Beijing 100044,
P. R. China

Periodical Registrations:

ISSN 1005-8907

CN 41-1219/TE

Ad. Licence:

4109004000001

PETROLEUM GEOLOGY AND EXPLORATION

- Sedimentary facies and reservoir characteristics of Lianglitage Formation in west area of Shuntuoguole Zhu Feng, Fan Tailiang, Gao Zhiqian (521)
- Discovery and geologic characteristics of Renqiu Oilfield with buried hill Yang Kesheng (525)
- Identification of Cretaceous oil reservoirs with low resistivity in Luliang Oilfield by using geochemical method Liu Hui, Chen Shijia, Lu Jungang, et al. (529)
- Relation between space matching of oil accumulation factors and oil distribution in Fuyang Oil Layer of Sanzhao Depression Fu Guang, Liu Xuexue (533)
- Pore structure characteristics and physical property of low permeability reservoir in Chexi Sag Wan Tao, Jiang Youlu, Lin Huixi, et al. (537)
- Difference analysis of palaeokarst development in middle and south parts of Ordos Basin Su Zhongtang, Chen Hongde, Zhao Junxing, et al. (542)
- Characteristics of micro pore-throat in low permeability volcanic gas reservoir Sun Junchang, Guo Hekun, Liu Wei, et al. (548)
- Porosity distribution and structure characteristics of III 5 small layer in Gasikule E₁ reservoir Xie Shuang, Dong Wei, Li Guoyan, et al. (553)
- New understanding of hydrocarbon accumulation patterns of shallow reservoirs in Qikou Sag Zhou Lihong, Xiao Dunqing, Li Hongxiang (557)
- Application and effect of seismic inversion based on neural network Zhou Jie (560)

DEVELOPMENT ENGINEERING

- Detailed geological modeling and numerical simulation technology of horizontal well Bai Junhui (563)
- Calculation model of three-dimensional static temperature profile for steam huff and puff of horizontal well Sun Guobao, Gai Pingyuan, Liu Huiqing (566)
- Minimum standard of gas pay identification for reef flat carbonate rock reservoir Jin Xiujia, Jiang Yiwei, Liu Zhiyuan, et al. (571)
- Using artificial neural network method to predict liquid loading in gas well Luan Guohua, He Shunli, Shu Shaoyi, et al. (575)
- Determination of critical well spacing in low permeability and pressure-sensitive reservoir Chen Minfeng, Jiang Hanqiao, Zheng Wei, et al. (579)
- Influence of recovery rate on movement velocity of oil-water contact and bottom-water coning Zhang Xuelei, Li Chuanliang, Fan Ru (583)
- Deduction and application of volumetric sweep efficiency for expansion water drive Huang Zheng, Zhang Jianguang, Yao Guangqing, et al. (586)
- Application of extra-small well spacing in late waterflooding development of complex fault-block reservoir Lu Yongping, Wang Xueli, Fan Weihong, et al. (589)
- Research on relationship between injection-production ratio and water cut Peng Debing, Tang Hai, Zhu Jianhui, et al. (593)
- Technology of water injection for beach-bar sand reservoirs with low permeability in Block Fan 151 Wang Fuyong, Wu Xiaodong (596)
- Research on pressure sensitivity of fractured sandstone reservoir with low permeability in Wenliu Oilfield Feng Hongxia, Huang Xinwen, Chen Junbin, et al. (599)
- Numerical simulation study and practice on buried-hill reservoir development with overlapped horizontal well Zhou Wanshan (602)
- Experimental study on law of wax appearance and disappearance in high wax content oil production Wang Hong, Yang Shenglai, Niu Caiyun, et al. (605)

DRILLING/PRODUCTION TECHNOLOGY

- Calculation method of directional borehole collapse pressure in anisotropic formations Tan Qiang, Deng Jingen, Zhang Yong, et al. (608)
- Research and application of systematic fracturing technology of oil reservoir in Block C43 Li Yongming, Zhao Jinzhou, Yue Yingchun, et al. (611)
- Application of dual-efficiency antiwearing technology in deep well of West Sichuan Dong Bo, Yang Jian, Jiang Bin (614)
- Analysis of factors producing multiple fractures during hydraulic fracturing and treatment measures Zhong Anhai (617)
- Technical research on heavy oil reservoirs with sensitivity Peng Hongjun (621)
- Technology of depressurization and augmented injection for polymer flooding in offshore oilfield Zhang Bo, You Qing, Zhang Jian, et al. (624)
- Application status and development trend of EOR technology Wang Youqi, Zhou Mei, Nie Jun (628)

LOGGING & WELL TEST

- Optimization method of key test point picking and best plot choosing from pumping wireline formation test data Meng Yuxin, Li Xiangfang, Du Hui, et al. (632)
- Application of logging data in evaluation of source rocks in Jiangling Depression He Xipeng, Zhang Qing (637)
- Analysis on cause of formation for low-resistivity oil layer in Weixinan Sag of Beibuwan Basin Wang Ruili, Sun Wanhua, Zou Mingsheng, et al. (642)
- Development and application of on-line detector for motor torque Xiong Jianhua, Wang Mingcai, Feng Enshan, et al. (646)